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MYSLIVCI ÚSPĚŠNĚ VYKROČILI DO 

HISTORIE 
Myslivecký spolek Janová – Ústí vsadil na téměř 

zapomenutou slávu Janové coby centra tanečních zábav 

poblíž Vsetína. Především díky předsedovi spolku Josefu 

Mikulenčákovi, který s tímto nápadem přišel, myslivci 

opět přidali další díl do seriálu akcí zvyšujících renomé 

obce jako vesnice s velmi aktivními občany a složkami. 

Znovuzrození se povedlo na sto procent. 

     Janová byla dlouhá léta vyhlášenou zábavovou 

destinací. Její poloha blízko Vsetína, ale i dostupnost 

z obcí směrem na Karlovicko i Lideč jí zaručovala hojnou 

návštěvnost nejen na tanečních zábavách. Podobně 

úspěšný návrat do historie dokázalo vytvořit Sdružení 

janovských rodičů s karnevaly. Ty byly v minulosti rovněž 

vyhlášené v širokém okolí a dnes je tomu nejinak. 

     Ti, kteří navštěvují akce myslivců z Janové a Ústí, 

velmi dobře vědí, že se nemůžou zklamat. Akce jsou 

výborně naplánované a organizace funguje jako perfektně 

namazaný stroj. Navíc si můžete být jisti, pokud myslivci 

pořádají opakování akce v následujících letech, nikdy to 

není stejná akce. Nechystají akci pro akci, aby každý rok 

prošli s účastníky stejné, po čase již nudné, kolečko, ale 

mění trasy, připravují nové zajímavosti – prostě 

Myslivecký spolek Janová – Ústí dělá akce pro pobavení a 

dobrou náladu občanů na vysoké úrovni. 

     Stejným způsobem myslivci přistupovali k přípravě 

společenského odpoledne a následující rockové taneční 

zábavy. Že je pro spolek občan a jeho spokojenost na 

prvním místě, dokazovali jak rozdáním dvou stovek 

vstupenek zdarma s možností dobrovolného vstupného, 

tak opravdu příznivými cenami nápojů a nabízených 

pochoutek. Pak se není co divit, že veškerá nabídka 

mysliveckých specialit zmizela již před 21. hodinou a 

veškeré pochoutky z udírny byly taktéž během večera 

rozprodány. Takže nikoliv bezhlavá honba za každou 

korunou, ale splnit lidem představu o dobré zábavě – to 

bylo a je prioritou myslivců z Janové a Ústí. 

     Dobrá zábava ve sportovním areálu v Janové stála na 

dvou pevných pilířích rockové muziky v regionu. Setkaly 

se zde rockové idoly Hornolidečska a Hornovsacka – 

Headmaster a STRAM. Skupina Headmaster přijela do 

Janové z Brumova. Se zajištěním kapel to myslivci rovněž 

neměli nejlehčí. Mimo STRAM původně sjednané kapely 

jedna po druhé rušily účast, a tak se muselo hledat takřka 

na poslední chvíli. Což byla částečně smůla, poněvadž 

jednou z původně pozvaných kapel byla revivalová kapela 

tria Katapult. Takový hudební styl by zvedl ze židlí 

především střední generaci. 

 



 

JANOVSKÉ LISTY          strana 2 

Taneční zábavě předcházelo společenské odpoledne 

s programem pro děti a pochoutkami pro všechny. 

Samotná zábava začínala na zvyky rockových fanoušků 

nezvykle brzy. Již v 19:00 hod. Ale byl to kompromis, 

který potěšil především rodiče s dětmi, prahnoucí po 

drajvu a decibelech rockových kytar. Pro Headmaster byla 

první hra pěknou fuškou. Zahajovat zábavu samo o sobě 

není žádný med, ale tentokrát bylo zapotřebí připočíst 

k minusům sálající vedro a tisíce nezvaných okřídlených 

hostů kolem reflektorů. Takže borci z Headmasteru si 

svým způsobem procházeli peklem. A přesto se jim 

podařilo, krůček po krůčku, skladbu po skladbě, zaplnit 

během své produkce taneční kruh. Určitě tomu napomohly 

i takové hardrockové pecky jako například We´re Not 

Gonna Take It od Twisted Sister, ale i řada slovenských a 

českých hitovek. 

     Po tříhodinovém vystoupení se Headmaster rozloučili 

Vivat Myslivecké sdružení Janová – Ústí! Doufejme, že nás 

myslivci již brzy pozvou na další zajímavou akci. 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

ZÁPIS Z 10. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 10. 6. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod - Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 

hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Táňa Hradová 

příchod 17:30. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Richard 

Machalec a Daniela Mikulcová a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 111/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Richarda Machalce a Danielu 

Mikulcovou a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 111/0615 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.  

Návrh usnesení 112/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 112/0615 bylo schváleno. 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 6 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 6. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení:  113/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 6. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 113/0615 bylo schváleno. 

Bod 3 – Závěrečný účet obce 

Dne 27. 5. 2015 zastupitelstvo obce vzalo na vědomí 

předložený Závěrečný účet za rok 2014. Podle zákona byl 

závěrečný účet vyvěšen 15 dnů na úřední desce i na 

webových stránkách obce. Nebyl připomínkován. 

Závěrečný účet bude předložen na krajský úřad Zlínského 

kraje. 

Návrh usnesení 114/0615: Zastupitelstvo obce schvaluje 

Závěrečný účet obce za rok 2014. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 114/0615 bylo schváleno. 

Bod 4 – Zpráva z valné hromady VaK Vsetín a SOMV 

Dne 2.6.2015 proběhla valná hromada Sdružení obcí 

Mikroregionu Vsetínsko (SOMV) a následně dne 4. 6. 2015 

proběhla Valná hromada VaK Vsetín. Zástupce obce na 

těchto valných hromadách, Jan Machalec, seznámil 

zastupitele s obsahem projednávané agendy, která se týkala 

převážně akce „Čistá řeka Bečva II“. 

Návrh usnesení 115/0615: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí zprávu z valné hromady SOMV a VaK. 

 
 

s fanoušky, kteří je odměnili zaslouženým a nadšeným 

pískotem a potleskem. Se setměním paradoxně prořídly 

tuny hmyzu před reflektory, poněvadž jim tma poskytla 

řadu alternativních zdrojů světla. Naopak zhoustly řady 

fanoušků skupiny STRAM, která si v regionu dlouhodobě 

udržuje vysokou oblíbenost. Určitě je to i vyvážeností 

playlistu, který láká věkově velmi široké publikum. Takže 

u STRAM je pravidlem i třígenerační návštěva a všichni 

skandují s nadšením. 

     Nejinak tomu bylo i v Janové. Nástup STRAM uvedl 

svým excelentním vystoupením polykač ohně Martin 

Šulák řečený Plamenožrout ohnivý. Skandování STRAM, 

STRAM, STRAM se neslo Janovou do brzkých ranních 

hodin. Stejně tak by se pro úspěch akce mohlo skandovat 
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Bod 5 – Prodej pozemku 

Starosta obce uvedl, že dne 21.5.2014 schválilo 

zastupitelstvo usnesením 432/0514 záměr obce na prodej 

pozemku p.č. 414/21 a části pozemku 2792 a směnu 

pozemku 2829/2. Místostarosta obce seznámil zastupitele 

s podrobnostmi této směny a prodeje. Touto směnou a 

prodejem bude vyřešen přístup do Záružného po obecních 

pozemcích. Zastupitelé uváděli, že po této dohodě došlo 

k terénním úpravám a požadovali, aby p. Bambuch uvedl 

pozemek, který je v jeho vlastnictví a po kterém má vést 

cesta, do stavu, ve kterém byl v době dohody. Starosta 

obce uvedl, že již v březnu požadoval po panu 

Bambuchovi, aby odstranil ornici z budoucí cesty. Starosta 

a místostarosta obce byli pověřeni jednáním s p. 

Bambuchem a odložili schválení na další zasedání 

zastupitelstva.  

 

ZÁPIS Z 11. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ, 

KONANÉHO DNE 24. 6. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1- Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:30 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Richard Machalec 

omluven (cvičení mladých hasičů). 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Janu 

Halašovou a Táňu Hradovou a zapisovatelem Karla Eliáše. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 116/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Janu Halašovou a Táňu 

Hradovou a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 116/0615 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.  

Návrh usnesení 117/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 117/0615 bylo schváleno. 

Bod 2 – Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo s firmou 

Mobiko plus a.s. 

Starosta obce seznámil zastupitele s dodatkem č. 2 ke 

smlouvě o dílo č. 141401. Tato smlouva je uzavřena s 

firmou Mobiko plus s.r.o. ke zhotovení stavby 

„Kanalizace obce Janová“. Uvedl, že důvodem tohoto 

dodatku je provedení víceprací na stavbě kanalizace. 

Návrh usnesení:  118/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo č. 141401. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 118/0615 bylo schváleno. 

Bod 3 – Výběr provozovatele kanalizace 

Starosta obce předložil zastupitelům možnosti 

provozování kanalizace. Projekt počítal s tím, že 

kanalizaci bude obec provozovat sama. Po změně 

 

struktury vlastnictví VaK Vsetín, kdy obec je vlastníkem 

akcií a tím i spolumajitelem VaK, se provozovatelem 

kanalizace může stát i VaK Vsetín. Ředitel VaK Vsetín 

Ing. Korabík uvedl zastupitele do problematiky 

provozování kanalizace a představil záměry VaK na 

provozování kanalizace. K tomuto tématu proběhla 

diskuze. Rozhodnutí o provozování kanalizace odložili 

zastupitelé na následující zasedání zastupitelstva. 

Bod 4 – Smlouva o zřízení služebnosti 

Starosta obce předložil zastupitelů žádost manželů 

Horákových na zřízení služebnosti vodovodní přípojky na 

parc. č.p. 2812, která je v majetku obce. Starosta obce dále 

uvedl, že přípojka byla zřízena se souhlasem obce, kdy 

obec vydala souhlasné stanovisko ke stavbě a následně 

podepsala se žadateli smlouvu o realizaci stavby. 

Návrh usnesení: 119/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti vodovodní 

přípojky na parc. č. 2812. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 119/0615 bylo schváleno. 

Bod 5 – Žádost na prodej pozemku 

Starosta předložil zastupitelů žádost p. Najmana na odkup 

části pozemku p.č. 2826/3 v k.ú. Janová dle přiložené 

mapy a blíže vysvětlil okolnosti tohoto prodeje. 

Návrh usnesení:  120/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce prodat část parc. č.p. 2826/3. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 120/0615 bylo schváleno. 

Starosta dále předložil zastupitelů žádost manželů 

Řepkových na odkup části pozemku č. 1443/4 v k.ú. 

Janová dle přiloženého zákresu. Místostarosta obce 

přiblížil zastupitelům důvody tohoto prodeje. 

Návrh usnesení:  121/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce prodat část parc. č.p. 1443/4.. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 121/0615 bylo schváleno. 

Bod 6 – Různé 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh na směnu 

části pozemku p.č. 2812/1 za pozemky p.č. 2928, 1007/3 a 

1007/4, po kterých vede obecní komunikace, ale nejsou 

v majetku obce. Uvedl, že tato výměna je v zájmu obce. 

Místostarosta obce podrobněji vysvětlil okolnosti této 

směny. 

Návrh usnesení:  122/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce na směnu části pozemku p.č. 

2812/1. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 122/0615 bylo schváleno. 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh Smlouvy o 

zřízení služebnosti inženýrské sítě. Zřízení služebnosti se 

týká nově vybudovaného vodovodu na Hradištěk. 

Vodovod, který je majetkem VaK vede po pozemcích 

obce.  

Proto je nutné, aby na těchto pozemcích bylo zřízeno 

věcné břemeno.  

Návrh usnesení: 123/0615: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti vodovodní 

přípojky na parc. č. 2812/1. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 123/0615 bylo schváleno. 

Starosta obce uvedl, že spolu s místostarostou obce 

 



 

JANOVSKÉ LISTY          strana 4 

jednali s p. Bambuchem o odstranění terénních úprav, 

které provedl na budoucí cestě do Záružného až po dohodě 

o výměně pozemků. Pan Bambuch, navrhuje, že na vlastní 

náklady upraví pozemek tak aby zde byla vytvořena cesta. 

Na zasedání zastupitelstva předložil zastupitelům svůj 

návrh na úpravu pozemku. Zastupitelé s jeho názorem 

nesouhlasili a vyzvali ho, aby pozemek, který je součástí 

směny upravil do stavu, ve kterém byl v době dohody.  

Karel Eliáš oznámil zastupitelům, že ve dnech 4. a 5. 

července proběhne na Revitalizační nádrži Řečiska brigáda 

na úpravu okolí. 

Daniela Mikulcová uvedla, že byla vyhlášena Soutěž o 

nejkrásněji rozkvetlou zahrádku.  

 

ZÁPIS Z 12. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 29. 7. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1 - Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:30 

hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Dalibor Bartík 

omluven. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Bronislava 

Soukupa a Danku Mikulcovou a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 124/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Bronislava Soukupa a Danku 

Mikulcovou a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 124/0715 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl doplnit bod 3. Rozpočtové opatření č. 7, bod č. 

7 Sesuv Snozek a Štěpnice a bod č. 8 Oprava místních 

komunikací. 

Návrh usnesení 125/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o body 2, 

7 a 8. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 125/0715 bylo schváleno. 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 7 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 5. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení:  126/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 7. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 126/0715 bylo schváleno. 

Bod 3 – Schválení kupní smlouvy 

Starosta obce seznámil zastupitele s výsledky výběrového 

řízení na dodávku kompostérů a štěpkovače. Ve 

výběrovém řízení podala nejnižší nabídku firma 

ELKOPLAST CZ, s.r.o.. Starosta obce předložil 

zastupitelům ke schválení smlouvu s touto firmou na 

dodávku 250 ks kompostérů a 1 ks štěpkovače v celkové 

 
 

výši 1 108 360 Kč. Dále uvedl, že 90 % této částky bude 

poskytnuto formou dotace a podíl obce tak bude činit cca 

111 tis. Kč. 

Návrh usnesení: 127/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Kupní smlouvu s firmou ELKOPLAST CZ, s.r.o. 

na dodávku 250 ks kompostérů a 1 ks štěpkovače. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 127/0715 bylo schváleno. 

Starosta obce dále předložil zastupitelům ke schválení 

Smlouvu o výpůjčce a darovací, kterou bude uzavírat obec 

s občany. Podle této smlouvy bude občanům zdarma 

zapůjčen kompostér na dobu 5 let a poté přejde do jejich 

vlastnictví.  

Návrh usnesení: 128/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Smlouvu o výpůjčce a darovací, na základě 

které bude občanům zapůjčen a následně darován 

kompostér. 

 Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 128/0715 bylo schváleno. 

Bod 4 – Výběr provozovatele kanalizace 

Starosta obce seznámil zastupitele s jednáním, které od 

minulého zastupitelstva proběhla v souvislosti s výběrem 

provozovatele kanalizace. Uvedl, že na SFŽP byla zaslána 

žádost o snížení ceny stočného určeného finanční 

analýzou projektu kanalizace. Přestože tak bude možné 

tuto cenu snížit o 13 %, nebude moci být nižší než cena 

stočného VaK Vsetín. Navrhl, aby kanalizaci v obci 

provozoval VaK Vsetín, se kterým by byla uzavřena 

pachtovní smlouva. Zastupitelé tento návrh v diskuzi 

podpořili. 

Návrh usnesení: 129/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje pachtovní smlouvu s VaK Vsetín na provozování 

kanalizace. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 129/0715 bylo schváleno. 

Bod 5 – Prodej pozemku 

Starosta obce předložil zastupitelům žádost p. Najmana na 

odkup pozemku parc. č. 2826/6, který vznikl oddělením 

z pozemku parc. č. 2826/3. Záměr obce s prodejem části 

pozemku 2826/3 zastupitelé schválili na minulém zasedání 

ZO. Pan Najman doplnil svou žádost o geometrický plán, 

který vymezoval nově vzniklý pozemek parc.č. 2826/6.  

Zastupitelé v diskuzi souhlasili s navrženou cenou 75 

kč/m
2
. Vzhledem k tomu, že dělený pozemek je veden 

jako vodní plocha, podmínili souhlas s prodejem kladným 

vyjádřením MěÚ Vsetín Odboru ÚP, stavebního řádu a 

dopravy a Katastrálního úřadu s navrženým dělením 

pozemku. 

Bod 6 – Žádost na prodej pozemku 
Starosta předložil zastupitelů žádost manželů Parákových 

na odkup části pozemku parc. č. 2837/1. Jedná se o 

výměru cca 13 m2, kterou dlouhodobě využívají ašlo by 

tak o narovnání současného stavu.   

Návrh usnesení:  130/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce prodat část pozemku parc. č. 

2837/1. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 130/0715 bylo schváleno. 

Bod 7 – Sesuv Snozek a Štěpnice 

Starosta seznámil zastupitele s postupem prací na zajištění 

sesuvů v lokalitách Snozek a Štěpnice. Uvedl, že byla 

 
 



 

 
DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ! 

 

OBEC HLEDÁ PRACOVNICI 

NA ÚKLID 

 
Obec Janová přijme pracovnici pro úklid 

kanceláří OÚ a sportovní haly. Nástup od 

1. 1. 2016. Podrobnější informace na OÚ.  
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osloveny firmy k vypracování cenové nabídky na 

vypracování projektu k zajištění těchto sesuvů. Z pěti 

firem, které zaslaly své nabídky byla nejnižší cenová 

nabídka firmy MSS –projekt s.r.o. Starosta obce dále 

uvedl, že DI PČR souhlasil s umístěním dopravního 

značení na cestě na Štěpnicu. Nejbližší době zde budou 

umístěny značky zamezující vjezdu vozidel nad 3,5 t. 

Návrh usnesení:  131/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy s firmou MSS-projekt s.r.o. na 

vypracování projektu na zajištění sesuvu Snozek a 

Štěpnice. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 131/0715 bylo schváleno. 

Bod 8 – Oprava místních komunikací 

Starosta předložil zastupitelům nabídku firmy Mobiko 

plus na vybudování místní komunikace v lokalitě Řečiska 

II za cenu 220 Kč/m
2
 (bez DPH) Uvedl, že tato nabídka je 

velmi výhodná. Upozornil na skutečnost, že vybudování 

této komunikace je v dlouhodobém plánu investičních 

akcí. Dále uvedl, že firma, která by provedla pouze 

asfaltový nátěr komunikace, vyčíslila náklady na cca 1,2 

mil. Kč. Cena firmy Mobiko plus a.s. je oproti této 

nabídce méně než poloviční. 

Návrh usnesení:  132/0715: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje cenovou nabídku firmy Mobiko plus a.s. na 

vybudování komunikace v lokalitě Řečiska II. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 132/0715 bylo schváleno. 

Bod 9 – Různé 

Radomír Dolanský upozornil na špatný technický stav 

mostu přes Bečvu. Starosta obce uvedl, že most je majetek 

ŘSD Zlínského kraje. Přislíbil, že bude v této záležitosti 

jednat a upozorní majitele na havarijní stav mostu. 

 

 ZÁPIS Z 13. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 21. 8. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1 - Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Aleš Olšák 

omluven. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Jana Machalce 

a Janu Halašovou a zapisovatelem Karla Eliáše. K návrhu 

nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 133/0815: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Jana Machalce a Janu 

Halašovou a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 133/0715 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl doplnit bod 3. Dodatek č. 3 s firmou Mobiko 

plus a.s. a Dodatek č. 1. se společností „IDB – Janová 
 
 

TDI“  

Návrh usnesení 134/0815: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o body 

2 a 3. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 134/0815 bylo schváleno. 

Bod 2 – Výběr nejvhodnější nabídky – Revitalizace 

území v obci Janová 

Karel Eliáš seznámil zastupitele s výsledky výběrového 

řízení na dodavatele zakázky „Revitalizace území v obci 

Janová“. Výběrová komise vyhodnotila jako 

nejvýhodnější nabídku firmu Mobiko plus a.s. 

Návrh usnesení:  135/0815: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy s firmou Mobiko plus a.s na 

realizaci stavby „Revitalizace území v obci Janová“. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 135/0815 bylo schváleno. 

Bod 3 – Dodatek č. 3 s firmou Mobiko plus a.s. 

Starosta obce seznámil zastupitele s dodatkem č. 3 

s firmou Mobiko a.s., kterou se prodlužuje realizace 

stavby „Kanalizace obce Janová“. Uvedl důvody, které 

vedly k prodloužení realizace stavby. 

Návrh usnesení: 136/0815: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dodatek č. 3  s firmou Mobiko plus a.s.. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 136/0815 bylo schváleno. 

Bod 4 – Dodatek č. 1. se společností „IDB – Janová 

TDI 

Starosta obce seznámil zastupitele s dodatkem č. 1 . se 

společností „IDB – Janová TDI“. Dodatek řeší platby po 

prodloužení realizace stavby „Kanalizace obce Janová“. 

Návrh usnesení: 137/0815: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dodatek č. 1 se společností „IDB – Janová 

TDI“ 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 137/0815 bylo schváleno. 

 

  
 

KVĚTINOVÁ SOUTĚŽ SI 

VYZKOUŠELA PREMIÉRU I V 

JANOVÉ 
Soutěž o nejkrásnější předzahrádky, okenní parapety, 

zahrádky a další plochy kolem domů, pořádanou mnoha 

obcemi i městy, vyzkoušeli poprvé i v Janové. 

     První ročník této soutěže krásy uskutečnila komise pro 

kulturu a sport, jejíž předsedkyní je Daniela Mikulcová. A 

právě Daniela Mikulcová a Tereza Piskláková (donedávna 
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nejlepší Janu Pisklákovou. V kategorii zahrádky, 

předzahrádky byla jako nejúspěšnější pěstitelka 

vyhodnocena Zdenka Rasochová. Mimo přihlášených 

soutěžících komise pro kulturu a sport společně s obecním 

úřadem poděkovala a předala ocenění dlouholetému 

zkrášlovateli obce Jaroslavu Tomancovi st. Při hodnocení 

proběhla taky soutěž o cenu diváka, kterou získal opět 

Jaroslav Tomanec. 

     Všem hodnoceným předal ceny starosta obce Karel 

Eliáš, který poděkoval občanům za zkrášlování Janové a 

vyjádřil naději, že tato krásná soutěž bude pokračovat i 

v příštích letech. Aby těch překvapení nebylo málo, 

odnesli si všichni soutěžící pro další pěstování krásy pytel 

kvalitní zeminy a sazeničky banánovníků, stévií, aloe, 

které věnoval soutěžícím Jaroslav Tomanec. Po 

vyhodnocení soutěže se slova ujal Jaroslav Tomanec a 

zcela ovládl pozornost přítomných svými mnohaletými 

zkušenostmi v pěstování snad čehokoliv, co roste na 

zahrádce. 

     Komise pro kulturu a sport děkuje hlavnímu 

sponzoru akce obci Janová, dále pak sponzorům 

Jaroslavu Tomancovi a Radomíru Dolanskému. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

PRVNÍ LETNÍ JANOVSKÉ SPORTOVNÍ 

HRY 
Poněvadž se několik ročníků zimních janovských 

sportovních her setkalo s příznivým ohlasem u občanů a 

také byly dostatečně početně obsazeny, rozhodla se 

Tělovýchovná jednota Tatran Janová uspořádat podobnou 

soutěž i v letních měsících. 

     Léto však sportování v Janové nepřálo. Původně měly 

být sportovní hry na začátku prázdnin. Musely však být 

zrušeny pro malý zájem. Druhý pokus, tentokrát 

vyšperkovaný zázemím pro zabavení dětí a večerní taneční 

zábavou, se sice uskutečnil, ale opět s omezeným zájmem, 

nejen sportuchtivých družstev, ale návštěvníků vůbec. 

Z avizovaných deseti až jedenácti soutěžních družstev se 

letních her zúčastnila pouze družstva čtyři. Faktorů, proč 

tomu tak bylo, se najde asi spousta. Ze strany sportovních 

družstev to mohl být i velký počet disciplín. Vždyť čtyři 

družstva soutěžila přibližně pět hodin!!! Jak dlouho by 

soutěž trvala při účasti jedenácti družstev?  

     Svoji daň si vybral i poněkud chaotický sled disciplín. 

Například nedostatek již zimních her – proč musí všechna 

družstva čekat, až se dohraje jedna disciplína a teprve pak 

 

Škývarová) daly celou kostru soutěže, jejího průběhu i 

vyhodnocení, dohromady. Hodnotící komise ve složení 

Jaroslav Tomanec st., Zdenka Chudějová, Tereza 

Piskláková a Daniela Mikulcová měla za úkol vybrat 

nejlepší mezi 13. účastníky. Práce opravdu nelehká, když si 

na webu Rajče vyhledáte uživatele kulturavjanove a 

podíváte se, jaké.  

     Přestože se jednalo o první ročník, což bývá zpravidla 

samo o sobě náročné, úspěchu se snažila nedostatkem 

vláhy a přebytkem slunečních paprsků zabránit i příroda. 

No, a možná i výstavba kanalizace, kdy se právě 

v předzahrádkách rylo a kopalo za jiným účelem. Výsledek 

bitvy byl asi tak půl na půl. Překrásných zákoutí domů a 

domků se i tak našlo dostatek. Díky subtropům jich však 

nebylo mnohem více. 

     Celkem se soutěže zúčastnilo 13 domů, což na první 

ročník není vůbec špatné. O krásu svých domů a zahrádek 

soutěžili hrdinní zástupci mužského plemene, pánové 

Vlastimil Orság a Robert Chroust – potlesk prosím! 

Jejich výsledky směle konkurovaly Zdence Rasochové, 

Janě Pončíkové - Džejmsce, Janě Pisklákové, Marii 

Olšákové, Ludmile Kozlovské, Ludmile Kopecké, Jiřině 

Kocourkové, Olze Grygarové, Lence Filgasové, Pavle 

Fickové a Miroslavě Dobešové. 

     Květiny jsou jedním z nejkrásnějších vyjádření lidských 

citů, vztahu ke kráse a snad i poezie duše. Proto se 

na vyhodnocení soutěže dostavila řada diváků. Možná jen 

škoda, že na vyhodnocení soutěže nepřišla řada 

přihlášených soutěžících. Nadešel čas vyhodnocení, tedy 

nejtěžší úkol hodnotitelské komise. 

     Celkovou vítězkou byla vyhlášena Jiřina Kocourková. 

V kategorii okna a balkony komise vyhodnotila jako 
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se všichni přesunou k další? Možná by si stačilo vzít 

příklad z atletických mítinků, kde se odehrává několik 

disciplín najednou. Takové sportovní hry pak mají spád a 

nestávají se rozbitými, těžkopádnými, kdy začínají 

zdlouhavostí unavovat samotné soutěžící. Možná, ale to 

musí vyhodnotit samotní sportovci TJ, některé disciplíny 

byly náročné pro ty mladší, další zase pro ty víceleté. Pro 

zapojení široké veřejnosti nemůžeme žádat náročnost. 

Takto se zabíjí dobrý nápad. A že sportovci Tatranu 

Janová přišli s dobrým nápadem, je nesporné. Vyvážit 

sportovní hry a udělat z nich vyhledávanou akci bude chtít 

asi trpělivost a spoustu práce. Určitě by byla škoda po 

prvních krůčcích všechno vzdát. 

Další záporné faktory tělovýchovná jednota již ovlivnit 

nemohla. Určitě si svou daň na účasti celého dne, ať už 

sportovních družstev, tak fanoušků a rodičů s dětmi, 

potažmo návštěvníků taneční zábavy, vybrala 

vybrala dlouhotrvající vedra, která jsou v mírném pásmu 

zcela atypická. Během měsíce srpna se v okolí pouhých 

pěti kilometrů kolem Janové pořádaly každý víkend 

taneční zábavy a další velké kulturní akce. Řada velkých 

akcí se rovněž konala v den sportovních soutěží. To, že 

neprší, dnes již k úspěchu akce nestačí.  

     Již hodinu po poledni začal hlavní bod celého 

odpoledne - 1. ročník Letních janovských sportovních 

her. Boje pod širým nebem nabízejí mnohem širší prostor 

pro vymýšlení netradičních disciplín. A těch se urodila 

celá řada. Že se zúčastnila pouze čtyři družstva, to ani 

v nejmenším neubralo přítomným chuť do soutěžení. 

Spíše naopak. Možnost dosáhnout na jednu z medailí 

byla tak blízko, že všechny hnala vpřed na plný plyn. A 

tak se družstva Only Victory, SDH mládež Janová, 

Džejmsovci a MIX mohla pustit do bojů. 

     Soutěžící čekalo více než deset disciplín, z nichž 

 



 

některé byly opravdu velmi zvláštní. Například víčková 

štafeta, která soutěžící vracela do doby, kdy ještě měli naši 

předci úchopový palec i na nohou. Bramborová štafeta by 

na vesnici zase až tak zvláštností nebyla, kdyby ovšem 

každý člen družstva nesbíral brambory pouze po jednom 

kuse. Hod kládou vyžadoval svaly a například u družstva 

Only Victory se délka družstevního hodu tak tak vlezla do 

vyhrazeného sektoru. Vědomostní soutěž se ptala 

soutěžících, jak se nazývají různé části Janové. První dojem 

byl jasný - že zde budou mít výhodu družstva poskládaná 

z místních. Ale tak jednoduché to nebylo. 

     Téměř do poloviny závodu se držela bodově pospolu 

družstva Only Victory a SDH mládež Janová. Družstvo 

SDH tvořili členové mladších hasičů, kteří se pustili do 

nerovného boje se skupinou sportem protřelých borců a 

jedné borkyně. Jak už to bývá, méně zkušeným patřily 

velké sympatie, ale v některých disciplínách zkušenost 

opravdu chyběla. Ovšem o to zajímavější byl boj pro 

diváky. 

     Aby se během celého odpoledne mohly ve sportovním 

areálu TJ Tatran Janová zabavit i děti, o to se postarala 

výprava ze vsetínského Alceda. Přivezla snad tu 

nejvděčnější hračku pro skotačení, nafukovací opici. 

S pomocí „alceďáků“ si mohly děti vyrobit třeba krásnou 

tašku s obtisky. A celé odpoledne v příjemném stínu 

budovy tělocvičny předváděly slečny z Alceda perfektní 

kreace se svými korálkovými švihadly. Tyto kratochvíle 

opravdu stály za zhlédnutí. Účast Alceda dokonale 

vyšperkovala celé odpoledne. 

Mezitím bylo dobojováno a 1. ročník Letních janovských 

sportovních her znal své vítěze. Třetí místo po urputných 

bojích získalo družstvo SDH mládež Janová. 

 

Jejich výkony, pokud se budou připravovat stejně poctivě 

jako na hasičské sporty, je v budoucnu předurčují do bojů 

o zlato. Druhé místo obsadilo družstvo s názvem MIX, 

z nějž vzešel taktéž nejmladší a nejstarší účastník 

sportovních her – otec a syn Trlicovi. No, a první místo 

získali ti, kteří si zlato pojistili již v názvu družstva Only 

Victory (Jedině vítězství). 

     Ovšem naprosto excelentní tečku za příjemným 

odpolednem předvedla dětská hudební skupina z Alceda. 

Sami mladí hudebníci prozradili, že nejsou bez názvu, ale 

jmenují se Bez názvu. A jak hráli? Mnozí dospělí stáli 

s otevřenými ústy, jejich noví dětští fanoušci ječeli 

nadšením a dospělci hulákali: „Bravo, perfektní,“ a mezi 

sebou nadšeně pokyvovali hlavami a vše hodnotili větou: 

„To jsou fakt borci a borkyně.“ 

     Poslední kousek si skupina Bez názvu dala se svým 

ředitelem Alceda, který se nyní změnil v Pavla „Žluvu“ 

Bartoně a předznamenal tak pokračování perfektně 

rozjetého večera. Ano, o následující zábavu se postaral 

hvězdný rockový tým valašského regionu – Waťák. 

     Velký kus poděkování patří sportovcům seniorům, kteří 

plnili v roli rozhodčích důležité úkoly a také sponzorům, 

kterými byli obec Janová, Taťána Hradová, Tomáš 

Adamec, TJ Tatran a sponzoři cen do tomboly 

slosovatelných lístků za obrovolné vstupné. 

     Sportovci již nyní vyzývají k šikování družstev na 

zimní janovské sportovní hry, které budou 27. prosince 

2015. Veškeré informace TJ Tatran včas poskytne. 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

 VODĚNÍ BARANA 
V neděli proběhlo v Janové tradiční vodění barana, jak se 

zde nazývají dlouhá desetiletí hody. Letos pořádali oslavu 

dobrovolní hasiči, takže maškary tvořila především 

omladina z kroužku mladých hasičů. 

     Průvod masek doprovázel letos živý a mladý baran (to 

byl ten menší a čtyřnohý na jednom konci provazu). 

Navzdory zaručeným odborníkům na psychologický 

postoj domácích zvířat na podobné akce, baran z Janové 

sdělil médiím, že se vodění sama sebe účastní dobrovolně 

a rád. Stačil slib, že cestou bude do sytosti zásobován 

popadanými jablky, což se také stalo. Chvílemi se sice 

zatnul jak baran, pak zase běžel střemhlav vpřed jak baran, 

ale celkově vládla spokojenost na obou stranách. 

     Dalšími přeborníky janovských hodů byla po dlouhá 

léta věrná dechovka Hověžanka. Chlapi hráli den předtím 
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hasiči se sportovci, takže zde je fyzička jaksi, dalo by se 

říci, v genech. Přesto však průvod občas připomíná 

atletický běh na 5 000 metrů, kdy je skupinka 

s přibývajícím časem poněkud roztáhlejší. Jsou však hody 

a únava jakéhokoliv původu je velkoryse tolerována. 

     Proto se nikdo nediví, že indián Sokolí zrak propadl 

ohnivé vodě bělochů a během putování se nechal 

přejmenovat na Inčučunu Zakalený zrak. Rovněž 

nevidomý vojín z první světové, který zkoušel na oči 

nabízené lektvary dům od domu, nakonec nejen, že 

neviděl, ale takřka přestal chodit. Nu, ani s léky se to 

nesmí přehánět… 

     Veselému vodění barana vévodila úžasná Pipi dlouhá 

punčocha. Pozorným zrakem vše sledoval detektiv 

z londýnského Scotland Yardu, kterého do Janové 

z vlhkých uliček viktoriánského Londýna zavedlo pátrání 

po Jacku Rozparovači. To vše bylo veselé vodění barana 

pod taktovkou dobrovolných hasičů z Janové. Pěkné hody, 

veselý den, díky SDH Janová a především občanům obce a 

jejich návštěvám. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÝLET NA JARCOVSKOU KULU 
Jednou z další akcí turistů byl 19. 5. 2015 společný výlet 

s oddílem vsetínských turistů na Jarcovskou kulu. Na výlet 

se z Janové vydalo 28 turistů. 

     Z Janové jsme v poledne odjeli vlakem s přestupem ve 

Vsetíně na Bystřičku, kde jsme počkali na autobus do 

Oznice. Vedoucí vsetínských turistů nás mezitím seznámil 

s programem výletu 

     Po příjezdu do Oznice jsme navštívili keramický závod. 

Rozdělili jsme se na dvě skupiny a průvodce nás stručně 

 
 

na hodech v Ústí u Vsetína, takže jejich plíce i ostatní 

tělesné orgány dostávaly pěkně zabrat. Z toho lze vyvodit, 

že nemají jen plechy u úst, ale zaručeně musí mít i v těle 

ocelové trubky. Nebýt trénovaní muzikanti z Valašska, 

dávno by je měli propálené. 

     Průvod masek s muzikanty od rána pochodoval dům od 

domu, vyjma těch pár chalup, kde se dveře v životě 

neotevřely. I takové jsou. Co je však potěšitelné, lidovým 

zvykům se začínají pravidelně otevírat i dveře nově 

přistěhovaných Janovjanů. Maškary a hudebníci jsou 

pohoštěni hodovými dobrotami od paní domu a kvalitní 

slivovičkou (ve většině případů) od pantáty. Muzikanti za 

odměnu hrají, maškary tancují a radostně poskakují vůkol. 

Takové jsou hody v Janové, kde se převážná většina lidu 

vesele zdraví a oslavují plné spíže a sýpky, jak velí 

dědictví otců. 

     Maškary starší osmnácti let musí být rovněž trénované. 

Naštěstí v obci se v pořádání vodění barana střídají 
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seznámil s historií keramičky, pak nás provedl celým 

provozem a podal nám podrobný výklad od namíchání 

hlíny až po hotové výrobky. V místní keramičce se vyrábí 

široký sortiment nástěnné, figurální a dekorativní 

keramiky. 

     Po prohlídce jsme se vydali po žluté značce k cíli naší 

procházky Jarcovské kuli. Cestou jsme obdivovali 

krásnou přírodu a květenu na zahrádkách rodinných 

domů, které jsme míjeli cestou. Po přestávce na 

občerstvení a odpočinek jsme pokračovali k sedlu 

Píšková, které se nachází ve výšce 528 m. n. m. a je 

součástí naučné stezky T. G. Masaryka. Zde se 

v travnatém porostu mezi keři nachází pomník T. G. 

Masaryka, který zde v regionu v letech 1907 – 1912 

působil jako valašský poslanec. Píšková byla jeho 

oblíbeným místem. 

     Po krátké přestávce k prostudování informací na 

naučné tabuli jsme se vydali znovu směrem k svému 

hlavnímu cíli. Asi ve dvou třetinách cesty nás překvapil 

déšť, který však nikomu z turistů nevadil. Vytáhli jsme 

pláštěnky a deštníky a pokračovali v cestě. 

     Přírodní památka Jarcovská kula stojí asi 800 metrů 

jihozápadně od obce Jarcová ve výšce 425 m. n. m. 

Jarcovskou kulu tvoří 8 metrů vysoký pískovcový skalní 

výchoz tvořený z hrubozrnného pískovce a slepence. 

V současné době je Jarcovská kula osamoceným 

skaliskem v lese. Dříve stával nedaleko podobný útvar, 

který však nechal majitel pozemku před 150 lety 

rozstřílet. Ve svahu pod Jarcovskou kulou býval 

 
 
 

kamenolom. 

     K Jarcovské kule se váže i několik pověstí. Podle jedné 

z nich zde skálu upustil čert, který ji nesl na zádech 

k zatarasení a otočení řeky Seninky v Lidečku. Kdyby se 

mu podařilo donést skálu až do Lidečka, byla by součástí 

Čertových skal. Tento úkol měl splnit do prvního 

zakokrhání kohouta. To se mu nepodařilo a skálu upustil 

v lese na Jarcovou. A tak vznikla Jarcovská kula. 

     Po prohlídce skály a nastudování dalších informací 

z naučné tabule jsme se vydali na zpáteční cestu. Část 

janovských turistů odešla na vlakovou zastávku do Brňova 

a odjela vlakem do Janové. Zbytek výletníků pokračoval 

v chůzi do centra Jarcové, kde navštívili místní hospůdku 

Pod Jarčovskú kulú. Zde nás obsloužila velmi milá a 

sympatická paní vedoucí. 

     Z Jarcové jsme autobusem odjeli do Vsetína, rozloučili 

se s vsetínskými turisty a navazujícím autobusovým 

spojením odjeli do Janové. Obohaceni o nové zážitky a 

vědomosti s pocitem, že jsme udělali něco málo pro své 

zdraví, jsme se rozešli do svých domovů. 

     text: Ilona Tomancová, foto: Jana Pončíková 

 

 

JANOVŠTÍ TURISTÉ NAVŠTÍVILI 

LEGENDÁRNÍ HITLEROVO SÍDLO 

ORLÍ HNÍZDO 
Lídři janovské turistiky manželé Zdenka a Staňa 

Chudějovi při plánování pochodů, výletů a poznávacích 

zájezdů pro rok 2015 vytipovali a naplánovali skutečně 

pozoruhodné a atraktivní akce. Tou nejpozoruhodnější, 

kterou možno v rámci janovské turistiky zařadit mezi 

takzvané TOP, byl nepochybně dvoudenní zájezd přes 

Jižní Čechy do bavorských Alp s cílem návštěvy neblaze 

proslulého Hitlerova Orlího hnízda na hoře Kehlstein a 

projížďkou po horském jezeře Königssee.  

     Na tak náročnou akci jsme využili nabídky CK 

Valaška, s kterou jsme celý zájezd absolvovali. Ten byl 

naplánován na prodloužený víkend na období státního 

svátku 8. a 9. května. V brzkých ranních hodinách v tento 

sváteční den byl přistaven na autobusové zastávce 

v Janové pro naši skupinu, která čítala 21 členů luxusní 

autobus CK Valaška, takže jsme zaplnili téměř polovinu 

jeho kapacity. Zbytek účastníků tvořili klienti cestovky, 

kteří postupně nastupovali po trase. V Olomouci nás 

očekával průvodce, z jehož velmi dobrým a 

profesionálním průvodcovským výkonem jsme byli 

všichni spokojeni. 

     První den byla plánovaná prohlídka jihočeských měst 

Českých Budějovic a Českého Krumlova. Cesta 

v klimatizovaném autobuse příjemně ubíhala, průvodce 

Michal nás informoval o všech zajímavostech na trase. A 

tak jsme v dopoledních hodinách stanuli na náměstí 

jihočeské metropole, obsazené po zuby ozbrojenými, 

vojsky okupačních a osvobozeneckých armád. Na tento 

den totiž připadlo 70. výročí osvobození města 

spojeneckými vojsky, takže se to tu postavami v dobových 

uniformách jen hemžilo. Mnozí jsme se na památku s 

některými z nich vyfotografovali a pak jsme se odebrali 

k prohlídkám pamětihodností města. Na závěr pobytu ve 

městě piva nemohli někteří odolat ochutnávce 

 

 



 



 

místního moku v proslulých Masných krámech. 

     Pak jsme se již vydali za hlavním cílem dne - skvostem 

evropského kulturního dědictví, do města Český Krumlov. 

Čas strávený v autobuse do Krumlova vyplnil náš 

průvodce odborným výkladem o tomto městě zpestřený 

videonahrávkami a už se před námi objevilo panorama 

města s dominantou krumlovského zámku. 

     Společně jsme prošli historické středověké centrum 

města, které je po právu zapsáno na seznamu světového 

dědictví UNESCO, až jsme došli k druhé největší 

dominantě města, kostelu sv.Víta. Po jeho prohlídce už 

naše kroky směřovaly ke skutečnému památkovému 

skvostu – krumlovskému zámku, který patří 

k nejrozsáhlejšímu zámeckému areálu v republice a to 

hned po Pražském hradě. U jeho bran naší pozornosti 

neunikli dva statní huňáči v hradebním příkopu. Tradice 

zdejšího chovu medvědů sahá až do 17. století. Rozsáhlost 

hradu je skutečně tak velká, že jeho prohlídka je rozdělena 

do třech prohlídkových tras. Většinou jsme si vybrali tu 

část prohlídky, která byla nejvíce spjata s obdobím císaře 

Rudolfa II., posledního Rožmberka Petra Voka až po éru 

Schwarzenbergů, kteří zde působili až do první poloviny 

minulého století. 

     Po ukončení prohlídky ve zbytku času většina z nás 

ještě navštívila přilehlou zámeckou zahradu, kde se 

nachází kaskádová fontána, barokní letohrádek Belárie a 

samozřejmě jsme nemohli vynechat zhlédnutí proslulého 

otáčivého hlediště v otevřené krajině. To už se ale pomalu 

naplnil čas k odjezdu. Cestou zpět přes tři hradní nádvoří, 

odkud byl překrásný výhled na celé město, jsme si 

uvědomili, proč je Český Krumlov zařazen na 16. místo 

mezi nejkrásnější historická města Evropy. 

     Posledním cílem dne bylo město Lipno nad Vltavou, 

kde jsme měli zajištěné ubytování v jednom z hotelů 
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v rekreačním areálu lipenského jezera. Jelikož plánovaný 

odjezd byl stanoven na brzkou ranní hodinu, nikdo 

dlouho neponocoval a šel nabrat sil na další dlouhý den. 

     Probouzeli jsme se do ranní mlhy, avšak s nadějí, že 

v cíli naší cesty, v bavorských Alpách, nám počasí 

dopřeje právě takový pohled do okolí, jak ho prezentují 

cestovky ve svých reklamních nabídkách. Tím cílem bylo 

Hitlerovo Orlí hnízdo, což je neoficiální název pro horské 

útočiště Adolfa Hitlera a jeho nejvěrnějších 

spolupracovníků. Nachází se poblíž jihobavorského města 

Bertechsgadenu, místa opředeného pohnutou válečnou 

historií minulého století. 

     Přes hraniční přechod Dolní Dvořiště jsme se dostali 

do Rakouska a asi po hodinové jízdě jsme se octli na 

německém území. Náš autobus již šplhal alpskými 

serpentinami k cíli. Tím byla obec Obersalzberg, odkud 

jsme byli odkázáni jen na místní dopravce, kteří nás 

dopravili speciálními autobusy na horu Kehlstein ve 

výšce 1800 m. n. m.  

     Po vystoupení z autobusu jsme prošli vstupní bránou 

do nitra skály a nastoupili do prostorného výtahu pro 40 

osob zářícího mosazí a benátskými zrcadly, který byl 

vysekán ve skalní hoře. Dveře výtahu se otevřely asi po 

minutě jízdy a my vstoupili do prostor, kde führer 

přijímal hordy diplomatů a svých vazalů. Až se v člověku 

tajil dech při vzpomínce, co se zde v minulosti 

odehrávalo.  

     Dnes je tu zřízena restaurace, ale dobový styl zůstal. 

Ze sálu vycházíme na terasy, které mnozí známe jen 

z dokumentárních filmů. Těm, kteří přijeli prvními busy, 

se naskytl překrásný pohled na okolní alpské velikány a 

malebná alpská údolí s okolními městečky. Pozdější 

příchozí už to štěstí neměli, neboť počasí se k nám 

zachovalo nehostinně a okolí se zahalilo do mlhy. 
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spjatého  nejenom s řekou Váh. 

     Zájem o tento zájezd byl opět velký. Naplnil očekávání 

organizátorů a autobus našeho „starého známého“ 

dopravce pana Kašpara byl v sobotu v 7 hodin ráno 

zaplněn do posledního místečka. Již tradičně byly 

zastoupeny všechny věkové kategorie a počasí slibovalo 

opět nevšední zážitek pro všechny účastníky. 

     Do Strečna, s jednou krátkou zastávkou, těsně před 

cílem, jsme dorazili asi po hodině a půl. V průběhu cesty 

již tradičně proběhlo ze strany paní Zdeňky Chudějové 

pozdravení všech účastníků a krátké seznámení 

s programem dne a vlastní organizací výletu. 

     Hrad Strečno je historickou stavbou vybudovaný jako 

strážní objekt nad jedním z mnoha brodů na Váhu. 

Strategická poloha hradu zároveň vyzdvihuje jeho 

zvláštnost z pohledu fantastického spojení vlastní stavby a 

skalního masivu, tyčícího se nad klikatícím se Váhem 

v údolí. Nádherné pohledy se nám naskytly ze všech stran 

hradního komplexu. 

     Většina z nás znala tento hrad z nedávné historie, jako 

zříceninu, která byla skryta v tunách trubkového lešení, 

které samo vzbuzovalo dojem, že místo, aby ochránilo 

neustále zvyšující se provoz pod hradem, spíše hrozilo, že 

se všechno to rezavé množství železa musí každou chvíli 

zřítit. 

     První příjemné překvapení potkalo účastníky již na 

planině v podhradí, kde během dvou let vyrostlo něco 

z dávné historie slovenských předků. Krásné dřevěné 

Nasyceni krásnou scenérií se vracíme zpět na základnu 

v Obersalzbergu a navštěvujeme Dokumentární muzeum, 

kde se seznamujeme s hrůzami Třetí říše, její hrůzné 

politiky a hlavně s jejími následky. Tato expozice by si 

zasloužila, abychom jí věnovali více času. Ten ale je 

neúprosný. Stíháme ještě proběhnout systémem bunkrů, 

které sloužily nacistickým pohlavárům, a už spěcháme na 

parkoviště do připraveného autobusu. 

     Druhým naším cílem v této oblasti Alp byla plavba po 

jezeru Königssee. Toto ledovcem vytvořené jezero 

má úžasně čistou vodu, proto je zde povolena plavba jen 

lodím s elektropohonem. Byla skutečně zážitkem, jenž byl 

znásoben místní atrakcí, kdy byla v půli cesty turistům 

demonstrována ozvěna od příkrých horských svahů, velmi 

dlouho znějící. Jezero je osm kilometrů dlouhé a 1,5 km 

široké a je nejvýše položeným jezerem v Evropě. 

Vystoupili jsme v zátoce, kde se nachází poutní kostel sv. 

Bartoloměje a lovecký zámeček s hostincem. Pořídili jsme 

zde pár fotografií, občerstvili se a vydali zpět 

k přístavnímu městečku. Chvilku času jsme věnovali 

prohlídce města, nakoupili pár suvenýrů a vydáváme se na 

zpáteční cestu domů. Tentokrát nabíráme směr přes 

Rakousko, Vídeň a Mikulov. 

     Ještě plni dojmů si sdělujeme své zážitky a postřehy, 

konzumujeme zbytky zásob a přišlo i na koštovačku, jak 

se komu podařilo vypálit. Samozřejmě se pohostili i 

pasažéři na pravé straně autobusu, kteří většinou prý 

zapomněli plucky doma.  

     Dále už probíhala cesta a zábava v režii osazenstva levé 

části, tedy janovských turistů. Taktovku a notu držela 

Vlasta Kancnerová se svou dcerou Zdenkou, sekundovali 

jim manželé Karel a Jarka Halašovi a nezahanbil žádný z 

Janovjanů. Představili jsme se samozřejmě hymnou 

janovských turistů a pak již následovala písnička za 

písničkou, hit za hitem a šlágr za šlágrem. To už se ale 

postupně přidala i pravá strana účastníků zájezdu a taková 

atmosféra a nálada vydržela až do překročení státních 

hranic. Nakonec už nebylo daleko do půlnoci a jednotliví 

účastníci začali vystupovat ve svých nástupních místech.  

     A že se jim s námi cestování líbilo, dokazuje to, že 

žádný z nich při loučení neopomněl ocenit naši partu s tím, 

že se rád někdy k našemu výletu v budoucnu zase přidá. 

To ostatně potvrdili i naši oba skvělí řidiči s dovětkem, že 

nás rádi zase někdy povezou. Spokojenost byla tedy na 

všech stranách a závěrem jsme se všichni shodli na tom, že 

zájezd, i když trochu náročnější i po stránce finanční než 

jsme zatím byli zvyklí, se vydařil a opravdu stál za to. 

Pochvalu i poděkování si tedy zasloužili všichni, no a 

samozřejmě zvláště tradičně manželé Chudějovi za 

přípravu, organizaci i celkově hladký průběh celé akce. 

      text a foto: Ing. Pavel Hromada 

 

JANOVŠTÍ TURISTÉ DOBYLI HRAD 

STREČNO  
Místní turisté uspořádali v sobotu dne 11. července 2015 

další zajímavý poznávací výlet k našim sousedům na 

Slovensko. Cílem výletu bylo seznámit účastníky blíže 

s historií jednoho z nejzajímavějších gotických hradů, s 

krásou okolních slovenských hor – pohoří Malé Fatry a 

hlavně s historií povolání zvaného „plťař“, po staletí 
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stavby lidové architektury, symbolizující středověkou 

dědinu pod hradem. Byly zde postaveny domky pekaře, 

rybáře, léčitelky, poutníka a všudypřítomná zvonice. Vše 

v jednoduchosti a kráse dřeva a kamene. Krátký výklad 

na uvítanou od místní průvodkyně byl skutečně zajímavý 

ve své jednoduchosti a při popisu těžkého života 

poddaného lidu.  

     Po zhlédnutí této expozice a skanzenu zvaného 

Paseka, který byl financován ze zdrojů EU, jsme se 

všichni vydali kamennou cestou, která vedla k dnešnímu 

vstupu s historickým vodním příkopem a padacím 

mostem, v minulosti mnohdy nepřekonatelnou obrannou 

překážkou hradů a tvrzí. I po cestě bylo možno načerpat 

spoustu velmi zajímavých informací z dnešní doby o 

místní flóře a fauně. Byl zde vybudován systém 

informačních bannerů.  

     Další částí byla, po zakoupení vstupného, prohlídka 

zachovalý ch a opravených částí hradu Strečno. Opět pro 

většinu z turistů příjemné zjištění. Průvodkyně se nás 

zodpovědně ujala a neodradila nás ani počtem schodů, 

které jsme měli při prohlídce hradu absolvovat. 

Mimochodem jich bylo na jednotlivých částech hradu 

více než tři sta. Celý hradní komplex prošel ve své více 

jak šestisetleté historii mnoha úpravami, proměnami, 

přístavbami. Zajímavostí bylo rovněž, že se jednalo o 

královský hrad. Ale ani to nezachránilo jeho pád. Kolem 

roku 1700 n. l. jej dal tehdejší panovník, uherský král, 

zbourat za účelem získat levný stavební materiál - kámen. 

     Důležité období však pro dnešní podobu hradu Strečno 

má nedávná rekonstrukce (1978- 1994). Správce této 

národní kulturní památky Povážské muzeum v Žilině 

investovalo nemalé úsilí a značné finanční prostředky pro 

zachování této nevyčíslitelné hodnoty pro následující 

generace. 

     Prohlídka s překrásnými výhledy na Váh a Malou 

Fatru byla umocněna zajímavým přiblížením historie 

hradu a příběhem s nádechem tajemna, jedné 

z nejznámějších historických osobností hradu. Tou byla 

Žofie Bosniaková, která se zapsala do povědomí prostého 

lidu jako velmi skromná a dobrosrdečná žena, které byl i 

přes krátký život za její skutky přidělen titul Světice ze 

Strečna. 

     Vrcholem návštěvy hradu Strečno bylo ale vztyčení 

vlajky janovských turistů na Hlavní věži, hned vedle 

Slovenské zástavy. Příjemný pocit dobytí hradu netrval 

dlouho, protože jsme měli před sebou ještě neméně 

t
e

zajímavou aktivitu, plavbu na pltích po řece Váh. Prohlídka 

hradu na závěr ukončená krátkým kulturním vystoupením 

zpěvem barokních árií v nás zanechala nezapomenutelný 

zážitek. 

     Postupně jsme se všichni přesunuli zpět na parkoviště, 

kde jsme pak autobusem přejeli k přístavišti již zmíněných 

pltí. Dvě pltě a zdatní plťaři se nás po nalodění ujali a po 

celou plavbu po Váhu nás zásobili mnoha příběhy a 

historkami a sem tam nějakým vtipem. Plavba na pltích je 

vlastně historické řemeslo vorařů, kteří sváželi do 

Podunajské nížiny a dál na Balkán, zboží a produkty z 

Tater a podtatranských luk a strání. Bylo velmi zajímavé 

vidět hrad Strečno a jeho staršího kolegu Starý hrad 

z hladiny Váhu. Je to dnes náročné povolání, které je 

závislé na množství vody v korytě Váhu a na tom, jak se 

v průběhu letní sezóny dohodnou nositelé této tradice 

Cechu plťařů se správou Povodí Váhu a vybudovaných 

vážských kaskád na dostatečném a potřebném minimálním 

průtoku vody v korytě Váhu. Je to pro to, aby se řemeslo 

pro zachování tradice a hlavně bezpečnost vodního 

provozu mohlo nadále provozovat. 

     Počasí bylo po celou dobu plavby velmi příjemné a 

jediné kapky vody byly od vesel a pádel plťařů, kteří 

záměrně vybírali atraktivnější úseky Váhu. Asi po hodině 

plavby jsme se vylodili „vypltili“ v malém přístavišti, 

vlastně přívozu, kde i dnes naprosto jednoduše funguje 

přeprava aut a osob přes Váh. Vše na principu hydraulické 

samotížné síly vody, která vás během pěti minut dostane 

z jednoho břehu řeky na ten druhý a ušetří desítky 

kilometrů jízdy k nejbližším mostům. 

     Chvilka čekání, nervozity a hledání autobusu ani 

v nejmenším neovlivnila příjemně strávený den 

s nezapomenutelnými zážitky ze Slovenska. Cesta 

autobusem zpět k domovům proběhla bez problémů a do 

Janové jsme dorazili kolem 17. hodiny. 

     Všichni moc a moc děkujeme manželům Chudějovým 

za bohatý a krásný výlet plný nevšedních zážitků. 

Samozřejmě se těšíme na další společné výlety za 

poznáním.  

Je příjemné zjišťovat při našich výletech a cestách posun 

společnosti směrem dopředu, s cílem v kterémkoliv místě 

země nabídnout návštěvníkovi maximální službu tak, aby 

se vždy rád na tato místa vracel. 

 text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

 

JANOVŠTÍ TURISTÉ RELAXOVALI V 

TERMÁLECH 

Jedno starořecké přísloví praví, že dvakrát nevstoupíš do 

stejné řeky. Tvůrci plánu výletů a akcí pro janovské turisty 

na letošní rok si určitě s touto filozofií hlavu nedělali. 

Vycházeli totiž ze zkušenosti z loňského roku, kdy 

návštěva termálního koupaliště Vincov les byla velmi 

úspěšná a dalo se předpokládat, že bude znovu žádána a 

měla by se opakovat.  

     A tak téměř přesně rok a den poté se janovští turisté 

znovu objevili v prostorách rozsáhlého komplexu 

termálních koupališť u Slovenského města Sládkovičovo. 

Aby zde strávili jeden příjemný den, zregenerovali svá těla 

a načerpali sil ve vodách s termálními prameny. A jak se 

očekávalo, tentokrát byl zájem skutečně velký. 

 



 

A rovněž z našich řad se i jí zpětně dostalo poděkování za 

zorganizování této akce a to jak jinak než opět tradičně 

skvělé. Domů jsme se rozcházeli odpočatí s myšlenkou a 

přáním, aby se zájezd do Vincova lesa opět objevil 

v plánu turistických akcí pro příští rok. 

   text a foto: Ing. Pavel Hromada 

 

VELEHRAD – CÍL TURISTŮ Z JANOVÉ 

A LHOTY U VSETÍNA 
Prázdniny za námi, ale pro turisty nic nekončí. Naopak. 

Zklidnění prázdninového cestovního ruchu uvolní a otevře 

nové prostory a možnosti za turistikou a poznáním. 

     Takže našince ani nepřekvapí, že hned první zářijovou 

sobotu byl pro aktivní členy připraven ve spolupráci 

s turisty ze Lhoty u Vsetína velmi zajímavý výlet pro 

posílení nejenom fyzické kondice, ale především pro 

obohacení duše a rozšíření obzoru a znalostí. Naši 

kolegové ze Lhoty pro nás připravili tematicky zaměřený 

výlet do Velehradu a archeoskansenu Modrá. 

     I když jsme jenom doplňovali obsazenost autobusu, tak 

zájem o tento výlet byl opět velký.  

5. 9. 2015 v 7:15 hod. na zastávce patnáct turistů z Janové 

nasedlo do autobusu pana Kašpara a společně jsme se 

vydali směrem k cíli naší cesty. Plánované zastavení pro 

přístupy účastníků výletu po cestě a drobné zaváhání 

vůbec neměli vliv na celkovou pohodu. Po ranním deštíku 

se totiž obloha vyjasnila a všichni se těšili na nové 

zážitky. 

     V průběhu cesty nás vedoucí turistů, a současná paní 

starostka Lhoty, informovala o celkovém programu. Na 

některých  místech trasy, rovněž probíhalo doprovodné 

vyprávění autobusovým mikrofonem o zajímavostech 

měst Vizovice a Zlín. Příjemné a zajímavé zpestření cesty. 

     Po více jak hodině cesty a vzájemném seznamování 

jsme dorazili do Velehradu. Nemusím popisovat jak 

krásným místem se za posledních dvacet let tato část 

uherskohradišťska stala. Poutní místo Velehrad je mezi 

věřícími známé a je vlastně Mekkou římskokatolické 

církve a centrem evropského křesťanství, sbližující 

východní i západní vnímání víry. Jeho historie je velmi 

bohatá a sahá až do 9. století. Je spojován s příchodem 

věrozvěstů sv. Konstantina a Metoděje na Moravu.  

     Vlastní stavba kláštera započala mnohem později 

kolem roku 1205, kdy na toto místo přišli mniši 

cisterciáckého řádu. Jejich smysl života byl jednoduchý. 
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Po páru dnech od oznámení konání této akce, byl počet 

míst v zájezdovém autobuse pana Kašpara zaplněn.  

     Termín zájezdu 3. září nebyl vybrán náhodně, ale 

vycházelo se ze zkušenosti loňského roku. Že je již po 

hlavní sezóně, avšak ještě stále teplo a hlavně návštěvnost 

zde nebude tak velká jako v období dovolených a 

prázdnin. A skutečně, byla to trefa do černého. Tento třetí 

zářijový den, byl jako přes kopírák podobný onomu 

loňskému. Letní teplota po celý den, dostatek volných míst 

na lehátkách, kiosky s občerstvením ještě v provozu a 

samozřejmě jako vždy na našich výletech dobrá nálada. 

Oproti minulé návštěvě jsme měli k dispozici navíc 

plavecký bazén a tobogán, kterého mnozí k svému 

potěšení využili. 

     Přestože tyto termály nejsou tak věhlasné a známé, 

zvláště co do atraktivnosti vybavení, jako mnohé ve 

středoslovenském kraji, my nenároční janovští turisté jsme 

si je velmi oblíbili. Jen můžeme litovat, že jsou od nás 

poněkud více vzdáleny, než bychom si přáli. Přesto bylo 

na všech účastnících vidět, že jsou spokojeni. Nebylo proto 

divu, že když přišla doba odjezdu, mnohým se z teplých 

bazénů moc nechtělo. Aby jo. Zatažená obloha a černé 

mraky na západě avizovaly, že nás doma čeká méně 

příjemná klimatická změna. Přesto to pranic neubralo na 

skvělé náladě, která panovala i po celé cestě nazpět 

k domovu. 

     A abychom dodrželi naše již zajeté tradice, před 

konečným cílem musela ze všech hrdel účastníků zaznít 

hymna janovských turistů, po které následovalo nezbytné 

zhodnocení a pochvala všem, včetně pana řidiče za 

spolehlivou dopravu, z úst naší „šéfky“ Zdenky 

Chudějové. 
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slovem zázrak. Přitom je to jen a pouze výsledek 

tisíciletého života a lidské práce. Všichni vědí, že 

Velehrad zažívá svůj rozkvět především v poslední době. 

K tomu v současném porevolučním období pomohla 

návštěva papeže sv. Jana Pavla II., který zde v roce 1990 

při své návštěvě Velehradu sloužil památnou mši. 

     Po prohlídce baziliky a některých hlavních částí 

farnosti, jsme se přesunuli k našemu druhému cíli výletu. 

Nedaleká obec Modrá je známá svým archeoskanzenem a 

nově vybudovanou botanickou zahradou nazvanou „Živá 

voda“. Nedaleká říkám proto, že je z Velehradu necelou 

půlhodinku pěšky, a tak jsme se vydali někteří po 

vlastních a někteří autobusem.  

     Místní stylová restaurace byla svou nabídkou jídla a 

nápojů zázemím a útočištěm pro naše mlsné jazýčky a 

před zahájením druhé části prohlídky většina pozitivně 

ohodnotila kvalitu kuchyně. Kolem 14. hodiny jsme 

společně vstoupili do Velkomoravského opevněného 

sídliště, abychom se mohli zamyslet nad životem prostého 

lidu a panstva z doby Velké Moravy přibližně v 9. století. 

Stavby prosté, krásné ve své jednoduchosti, účelnosti a 

architektuře, nám přiblížily životy a práci zemědělného 

lidu. Za opevněním, palisádou z dřevěných kůlů, zde byly 

stavby jako, srub, zemnice, studna, kleť, rotunda, knížecí 

palác dále, kovárna, hrnčírna, dílna kovolitce a zlatníka a 

nad tím vším bdící nejstarší sakrální stavba dobového 

kostela. Dojmy z Velehradu prohlídka skansenu pozitivně 

a silně umocňuje a návštěvník vnímá spojení těchto dvou 

po staletí propojených míst. 

     Závěrečná prohlídka nově vybudovaného areálu 

botanické zahrady s prezentací historie a současnosti ve 

vodním světě na řece Moravě a nejbližším okolí byla 

velmi poučná a zajímavá. Ne často se naskytne pohled na 

ryby v obřím podvodním akváriu - tunelu, kde nad 

hlavami návštěvníků proplouvají více jak metrové 

sladkovodní ryby. Zde jsme velmi zajímavě vyřešenou 

vnitřní a vnější expozicí zhlédli jak sladkovodní faunu a 

flóru, tak si mohli společně osvěžit znalosti bylinek na 

babiččině zahrádce. I tady je rozvoj celého areálu 

důmyslně budován tak, že do budoucna bude jakousi 

retrospektivou a arboretem na dlani. 

Velmi zdařile budovaný areál nám přinesl ve svých 

prostorách odpočinek po příjemně stráveném naučném 

dni. 

     Kolem 16. hodiny pak následoval sraz účastníků a 

cesta zpět domů. Kolem 18. hodiny jsme při zpěvu 

turistické hymny ve zdraví dorazili zpět do Janové. 

Děkujeme našim kolegům turistům ze Lhoty u Vsetína za 

velmi pěkný a široce vzdělávací výlet a těšíme se všichni 

na případné další společné aktivity. 

           text: Ing. Karel Trlica, text: Ing. Lenka Trlicová 

 

PRŽENSKÉ PASEKY 
Je nádherné zářijové sobotní ráno. Nasedáme do 

miniautobusu s paní Kašparovou za volantem. Dvacet 

nadšenců a vyznavačů krásné pozdně letní přírody jede 

poznávat docela netradičně, tj. jinými stezkami, valašské 

pahorky. Našim cílem jsou Prženské paseky.  

     Na konečné v Kateřinicích vystupuje silně 

feminizovaná skupinka. Jdeme po asfaltové silničce 

vinoucí se stále nahoru. Jdeme pomalu, proč ne, je to 

 

Snažili se totiž spojit modlitbu a práci. Bez nadsázky je 

možno říci, že výsledek, který nám po staletí zůstal 

zachován je pro nás a naše potomky z kategorie zázraků. 

Celý komplex baziliky a fary a vůbec celý areál farnosti i 

na nevěřícího posouvá jakýsi čtvrtý rozměr myšlení. Tady 

člověk i obyčejným posezením na lavičce zapomene na 

všední problémy a oddá se plně pohledům na neobyčejné 

dílo našich předků a myšlenkám s nádechem tajemna. 

     Po individuálních prohlídkách a procházkách v okolí 

kláštera jsme se kolem jedenácté hodiny postupně 

shromažďovali před bazilikou a následovala velmi 

zajímavá prohlídka vnitřních prostor kláštera s odborným 

výkladem. Je k zamyšlení pro současný svět, jak umí 

náboženství lidi všech národů a ras spojit, ale také jak umí 

přinést nenávist a zášť mezi jednotlivými společenskými a 

národnostními skupinami.  

     Interiéry kláštera jedním slovem nádhera a druhým 
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přece vycházka. Navíc je dnes Marie, které jsou mezi námi 

zastoupeny třikrát, a tak nás valašská ohnivá voda hřeje. 

     Vycházíme z lesa, jsme ve výšce necelých 600 m. n. 

m., ale rozhled nádherný. Je vidět radhošťský masiv. 

Kolem nás jsou roztroušené chaloupky a především chaty. 

Hospůdku u Švrčinů jsme minuli, stejně není otevřená. 

Ale k Holáňom je odtud nedaleko. O občerstvení jsme sice 

museli zabojovat, ale žízeň byla uhašena. 

     Pak jsme vyšlápli na rozhlednu  U Holáňů. 

Pokračujeme dále. Cestou míjíme nedávno odhalenou 

sochu Jana Husa, dominantu zdejší krajiny. Nezbytné foto 

a teď již víceméně z kopce přes Pržno a z Jablůnky linkou 

domů. Pěkná nenáročná túra, celkem 6,5km. Určitě si ji 

zopakujeme!  

        text: Olga Bártková, foto: Stanislav Chuděj 

 

FOTOGALERIE Z MEMORIÁLU 

ANTONÍNA SOUKUPA 
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Vítej do života 
Halková Sofie  č.p. 248  22. 6. 2015 

Halková Barbora č.p. 248  22. 6. 2015 

Tina Hromadová č.p. 7  10. 7. 2015 
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Blahopřejeme k jubileu 
Červenec 
Martinec František č.p. 49  75 let 

Solanský Karel  č.p. 113  70 let 

Řezníková Emília č.p. 104  60 let  

Johnová Eva  č.p. 80  60 let 

Srpen 

Strbačka Milan  č.p.138  60 let 

Sívková Ludmila č.p. 180  75 let 

Září 
Zahradníčková Olga č.p. 26  50 let 

Trlicová Jarmila č.p. 172  50 let 

Čabla Lubomír  č.p. 100  50 let 

Kajšová Helena  č.p. 162  60 let 

Podešvová Eva  č.p. 63  60 let 

Trlicová Marie  č.p.192  85 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 2/2015: …reprezentují obec krásně a skládají básně. Vylosována byla Mgr. Jitka Kozlovská (Kolářová), 

Janová 180.  Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 3/2015:  Džejmsovci baví především sami sebe,… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

 

 

S tichou vzpomínkou… 
Pisklák Pavel  č.p. 235  1. 7. 2015 

Výkruta Pavel  č.p. 36  7. 7. 2015 

mailto:janovske.listy@email.cz
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OKRESNÍ PŘEBOR – ROZPIS ZÁPASŮ  

MEMORIÁL ANTONÍNA SOUKUPA 
V sobotu 1. 8. 2015 proběhlo v Janové každoroční 

soutěžní setkání fotbalových klubů před zahájením 

podzimní sezony. Letos již po několikáté k uctění 

památky významného a dlouholetého předsedy TJ Tatran 

Janová Antonína Soukupa. 

     Přestože činovníci Tělovýchovné jednoty Tatran 

Janová oslovili neuvěřitelných 25 fotbalových klubů 

z okolí, přihlásil se do hlavní soutěže jeden jediný, FC 

Leskovec, držitel putovního poháru z loňského roku a 

samozřejmě domácí TJ Tatran Janová. 

     Nicméně lesku janovského memoriálu neúčast v hlavní 

soutěži zase až tak neubrala, poněvadž v soutěži „starých 

pánů“ nastoupila tři družstva, a tak bylo určitě na co se 

dívat. 

     Jako první se po desáté hodině dopolední pustili do 

zápasu borci z Tělovýchovné jednoty Sokol Hovězí 

s domácím týmem TJ Tatran Janová. Tento a všechny 

ostatní zápasy rozhodoval sudí Ladislav Blažek. 

     Sokol Hovězí byl již při nástupu znevýhodněn řadou 

chybějících „starců“ ze základního kádru. Poněvadž přijeli 

v počtu jedenácti hráčů, čekala je náročná fyzická bitva se 

sebou samými bez možnosti střídání v soutěži, kdy se 

hrálo 2x20 minut každý s každým. Přesto mužstvo dlouho 

odolávalo tlaku Janové a přes porážku 0:2 určitě odešli ze 

zápasu jako rovnocenný soupeř. 

     TJ Sokol Hovězí však čekal hned následující zápas 

s Tělovýchovnou jednotou Valašská Polanka. I když si 

hověžští vypracovali několik pěkných šancí, nakonec 
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Halenkov –  Janová  27. 09. 

Janová - Huslenky  04. 10. 

Střítež - Janová  11. 10. 

Janová - Lužná  18. 10. 

Semetín - Janová  25. 10. 

Janová - Choryně  01. 11. 

se projevil chybějící kádr úbytkem sil a tím i koncentrace, 

což vyústilo v následné vítězství mužstva TJ Valašská 

Polanka v poměru 6:0. 

     Do finále soutěže starých pánů nastoupily týmy TJ 

Valašská Polanka a TJ Tatran Janová. Domácí se snažili 

obhájit loňské vítězství v soutěži starých pánů a Valašská 

Polanka přijela napravit reputaci, kdy v předchozím 

ročníku skončila bez bodu na posledním místě. Dal se tedy 

očekávat urputný zápas s tlakem na obě strany. 

     To se také potvrdilo a po skvělém zápase zvítězil 

nakonec tým TJ Valašská Polanka. V porovnání 

s předchozím ročníkem se tedy konečná tabulka 

promíchala doslova gulášovým způsobem. První místo 

získala TJ Valašská Polanka (v ročníku 2014 třetí) s šesti 

body a skóre 8:1, na druhém místě skončila TJ Tatran 

Janová (loni 1. místo) s třemi body a skóre 3:2 a na třetí 

pozici se letos umístila Tělovýchovná jednota Sokol 

Hovězí (v roce 2014 druhé místo) s nula body a skóre 0:8. 

     Poněvadž v hlavní soutěži hrály pouze dva kluby, 

dohodlo se vedení na klasickém fotbalovém utkání 2x45 

minut. Nastoupila mužstva FC Leskovec a TJ Tatran 

Janová. Soutěžilo se o hlavní pohár memoriálu, očekával 

se tedy nekompromisní boj. Tvrdost v souboji však brzy po 

zahájení hlavního zápasu vyřadila jednoho z hráčů Tatranu 

Janová a mužstvo hrálo od této chvíle pouze v deseti, 

poněvadž nemělo hráče na vystřídání. Přesto se nakonec 

podařilo mužům oddílu Janové získat pohár pro ročník 

2015 zpět do Janové vítězstvím 5:3. 

Pořadatelům se i přes nezájem nebo časovou 

zaneprázdněnost klubů podařilo uskutečnit pěkné 

sportovní odpoledne. Doufejme tedy, že příští ročník bude 

ještě zajímavější. 

       text a foto: Radomír Dolanský 
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